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Abstract
This project focuses on the design, numerical simulation, and fabrication of an
Energy Storage and Return (ESAR) prosthetic foot for transtibial and transfemoral
amputees. The goal is to offer a local, affordable, and well-adapted alternative to
imported dynamic prosthetic feet, which are often expensive. The foot is designed
using SolidWorks and includes a plantar blade, two upper blades, and a cylindrical
ankle component. This structure is intended to absorb impact, store energy during
stance, and release it during push-off. Finite element simulations are carried out with
ANSYS Mechanical using orthotropic composite properties defined in ANSYS ACP
(pre). Static analyses for a 70-kg user evaluate stress and safety. A carbon/epoxy
composite prototype is then manufactured, confirming the reliability and local
potential of the design.

Keywords: Prosthetic foot, ESAR, amputation, carbon/epoxy composite, finite
element analysis, ANSYS, mechanical design, SolidWorks, local manufacturing.

Résumé

Ce projet porte sur la conception, la simulation et la fabrication d’un pied
prothétique a restitution d’énergie (ESAR) destiné aux amputés transtibiaux et
transfémoraux. L’objectif est d’offrir une solution locale, plus accessible et adaptée,
capable de remplacer les mod¢eles importés souvent colteux. La conception est réalisée
sous SolidWorks et s’appuie sur une lame plantaire, deux lames supérieures et un cylindre
jouant le role de cheville, afin d’absorber le choc, stocker 1’énergie de ’appui et la
restituer lors de la propulsion. Une analyse par ¢léments finis est effectuée avec ANSYS
Mechanical, en utilisant des propriétés orthotropes définies via ANSYS ACP . Des
simulations pour un utilisateur de 70 kg évaluent contraintes et sécurité. Un prototype en
carbone/époxy est ensuite fabriqué, confirmant la fiabilit¢ et le potentiel local de la
conception.

Mots-clés :

Pied prothétique, ESAR, amputation, composite carbone/époxy, éléments finis,
ANSYS, conception mécanique, SolidWorks, fabrication locale.
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